



- 首页
- 期刊介绍
- 基本信息
- 编委会
- 编辑团队
- 期刊荣誉
- 收录一览
- 征稿简则
- 作者中心
- 编辑中心
- 订阅指南
- 联系我们
- English

吉首大学学报：社会科学版 » 2009, Vol. 30 » Issue (4): 171-173 DOI:

教育学研究

[最新目录](#) | [下期目录](#) | [过刊浏览](#) | [高级检索](#)

[« Previous Articles](#) | [Next Articles »»](#)

大学新生挫折心理与行为反应质性研究

(湖南文理学院 文史学院, 湖南 常德 415000)

A Qualitative Research on the Frustrated Psychology and Behavioral Reaction of University Freshmen

(College of Literature and History, Hunan University of Arts and Science, Changde, Hunan 415000, China)

- 摘要
- 参考文献
- 相关文章

全文: [PDF \(433 KB\)](#) [HTML \(1 KB\)](#) 输出: [BibTeX](#) | [EndNote \(RIS\)](#) [背景资料](#)

摘要 大学新生的挫折心理与他们的早期经历中所形成的人格特质、家庭教养方式、个体的自我认知方式有着紧密关联。大学新生应通过调整学习目标和自我抱负水平; 确立合理的自我归因; 增强挫折认知水平; 构建成熟的心理防卫机制, 来应对这些心理问题, 保持身心健康。

关键词: 大学新生 挫折心理 行为反应 质性研究

Abstract: The frustrated psychology of university freshmen is closely related to their early life experience, such as personality, family education, and self cognition. To overcome this psychology and maintain both physical and mental healthy, the freshmen should adjust their study goals and ambitions, set up rational self attribution, strengthen frustration cognition, and build a mature psychological defense mechanism.

Key words: university freshmen frustrated psychology behavioral reaction qualitative research

服务

- ▶ [把本文推荐给朋友](#)
- ▶ [加入我的书架](#)
- ▶ [加入引用管理器](#)
- ▶ [E-mail Alert](#)
- ▶ [RSS](#)

作者相关文章

- ▶ [徐桂芬](#)

基金资助:

湖南省教育厅高等学校科学研究项目 (08C595)

作者简介: 徐桂芬 (1968-), 女, 湖南桑植人, 硕士, 湖南文理学院文史学院讲师。

引用本文:

徐桂芬. 大学新生挫折心理与行为反应质性研究[J]. 吉首大学学报: 社会科学版, 2009, 30(4): 171-173.

XU Gui-Fen. A Qualitative Research on the Frustrated Psychology and Behavioral Reaction of University Freshmen[J]. Journal of Jishou University (Social Sciences), 2009, 30(4): 171-173.

没有本文参考文献

没有找到本文相关文章

版权所有 © 2012 《吉首大学学报（社会科学版）》编辑部
通讯地址：湖南省吉首市人民南路120号《吉首大学学报》编辑部 邮编：416000
电话传真：0743-8563684 E-mail: jsdxxb@qq.com 办公QQ：44134225
本系统由北京玛格泰克科技发展有限公司设计开发 技术支持：support@magtech.com.cn